
UPORABNA DOVOLJENJA

Pri dvigalih je uspelo
Svojstvena posebnost občine Center je v tem, da je
združeno delo drugih Ijubljanskih občin zgradilo to-
liko novth stanovanj, kolikorje na tem območju starih.
Stanovanja v 861 hišah so povprečno po 57 let stara,
povprečna starost stanovanjskega sklada pa Je kar
85 let

Ti podatki so dovolj zgovorni,
ko govorimo o vzdrževanju hiše.
Na zborih stanovalcev prav o teh
vprašanjih najbolj vroče razprav-
ljajo, vprašanj pa ni konec niti na
svetih stanovalcev v KS niti na
samih skupščinah SSS občine
Center. Nemogoče je zadostiti po-

trebam vsake hiše, kajti denarja
je veliko premalo.

Potrebovali bi desetkrat večjo
vsoto, kot je na voljo iz stanarin in
najemnin in ki se na ravni občine
po planskem aktu zbira za vzdrže-
vanje. Stanovanjski sklad občine
Center, je nekdo pripomnil med

takšnimi razpravami, je resen bol-
nik, ki bi potreboval učinkovito
zdravilo. Zdravilo sicer je v stano-
vanjski samoupravi, za zdaj pa še
ni toliko močno, da bi delovalo v
vseh ljubljanskih občinah in vsr-
kalo dovolj denarja za vzdrževa-
nje mestenga jedra. Pot do tega
zahteva veliko dokazovanj, napO-
rov, še posebej pa visoko samou-
pravljalsko zavest, ki bo izrinila
skupinske interese, zapiranje v
meje občin in celo nesmotmo po-
rabb denarja tam, kjer ga za vzdr-
ževanje celo ostaja.
* Nekatere svetle točke pa so se
ob razumevanju stanovalcev in

delegacij le prikazale. Več kot po-
lovico kurilnic na trda goriva je
zamenjalo" daljinsko ogrevanje,
obnovili so na desetine hišriih
plinskih priključkov, prenova
stanovanjskih hiš postaja čedalje
bolje organizirana in v starih hi-
šah nastajajo sodobna stanova-
nja. V hišah starega mestnega je-
dra so obnovili več kUometrov
elektrodvižnih vodov. ,

Še najbolj morda kaže poudari-
ti učinkovitost stanovanjske sa-
mouprave pri reševanju nevzdrž-
nega stanja dvigal. Več kot sto od
sedanjih 114 dvigal v občini Cen-
ter je bilo leta 1976 skoraj brez
uporabnega dovoljenja, dvigala
so bila slabo vzdrževana, tehnič-
ne pomanjkljivosti pa so ogrožale
varno vožnjo.

Samoupravna stanovanjska
skupnost se je skupaj s tehnični-
mi službami lotila izdelave zelo

natančnega srednjeročnega pro-
grama sanacije, tudi skratkoroč-
nirni krediti, saj je denarja močno
priman jko valo.

In kje smo danes?
Od 114 dvigal jih ima uporabno

dovoljenje 84, pri 20 dvigalih sa-
nacijo zaključujejo, tri dvigala ča-
kajo na tehnični pregled, trem je
uporabno dovoljenje poteklo, šti-
ri pa naj bi previredili letos. Doslej
je popravilo dvigal veljalo 15 mili-
jonov dinarjev, toliko, kolikor
znašajo celoletna združena sred- '
stva za vzdrževanje hiš v občini.

Problemov pri tem ni bilo malo,
eden izmed tistih, ki zmanjšujejo
učinkovitost dela, pa so različna
merila, ki jih pri tehničnih pregle-
dih za povsem enake zadeve upo-
rablja mestna inSpekcijska služba
in ki pri stanovalcih včasih pov-
zroči precej hude krvi.
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